

# M24/7 六月为国守望祷告 Prayer Watch for the Nation-June

5<sup>th</sup> June, 2016

## 为砂拉越州立法议会祷告

1. 为新选上的州内阁祷告。求上帝的灵继续在当中动工，使他们真诚勤劳的为民服务，并赐力量给首席部长，使他持守爱州、爱民的心，并且有健康的身体完成这 5 年的服务。
2. 为州内阁在制定州发展及政策上能够公平和妥当祷告。求圣灵赐给他们正义的灵，叫他们在推行政策利州利民、兴国乐邦，且看见工作的果效，使砂拉越成为联邦之光。
3. 为所有的议员的成长祷告，求主帮助他们认真看待本身的内涵、修养和灵性的素质，并愿意追求成长，以致更有智慧和能耐去服事大众，治理州属。
4. 为所有的议员祷告，特别是基督徒的议员，不管朝野，能够拒绝过贪腐的生活，生命如光，对整个州属的各个层面带来正面的影响力。

## Pray for Sarawak State Legislative Council

1. Pray for the newly elected State Cabinet. May the Holy Spirit work amongst our Ministers and Assemblymen; may they all serve the people diligently. May God strengthen our Chief Minister , and grant him a heart that loves Sarawak and her people; may he have a healthy body to serve a full five years term.
2. Pray that the State Cabinet will draw out and execute all development and policies fairly and effectively. May God grant a righteous spirit to all Assembly men, so that they can effectively carry out policies that benefit both the State and the people in it, so that Sarawak can rejuvenate and rise up to become the light of our nation.
3. Pray for the intellectual and spiritual growth of our State Assembly men – may God help them to be willing to equip and improve themselves so that they can serve the people and rule the state with more wisdom, knowledge and patience.
4. Pray for all Christian Assembly men, whether they are in the ruling party or the opposition, that they can reject corruption and shine forth light, giving a positive impact to different levels in the state.

## Berdoa untuk Dewan Undangan Negeri Sarawak

1. Berdoa untuk ahli-ahli Kabinet Negeri yang baru terpilih. Semoga Roh Kudus terus berkerja, agar mereka berkhidmat dengan ikhlas dan rajin. Berdoa supaya mereka akan memberi sokongan kepada Ketua Menteri supaya beliau mencintai negeri dan rakyat serta mempunyai badan yang sihat untuk menyempurnakan tanggungjawab beliau sepanjang lima tahun ini.
2. Berdoa untuk ahli-ahli Kabinet Negeri agar dapat menggubal dasar pembangunan negeri dengan adil dan sistematik. Semoga Roh Kudus mengurniakan keadilan di antara mereka dalam pelaksanaan dasar negeri yang memanfaatkan rakyat dan membangkitkan negara. Semoga dasar-dasar negeri akan berhasil dan menjadikan Sarawak sebagai kebanggaan dalam Persekutuan.

3. Berdoa untuk ahli-ahli Kabinet Negeri akan mementingkan perkembangan peribadi dari segi kualiti, moral etika dan rohani, serta mempunyai kebijaksanaan dan kesabaran dalam perkhidmatan awam dan pentadbiran negeri.

4. Berdoa untuk semua ahli Kabinet, terutamanya ahli-ahli Kabinet Kristian, tidak kira sama ada dari pihak pemerintah ataupun pembangkang, supaya mereka akan menentang budaya rasuah. Mereka sanggup bertindak sebagai cahaya dan mempengaruhi pelbagai peringkat di dalam negeri dengan positif.

12<sup>th</sup> June, 2016

### 为砂拉越原住民祷告

1. 为基督徒原住民能持守信仰祷告。求圣灵保守他们的心怀意念，叫他们坚定鄙弃恶习，过圣洁的生活，并且持守信仰，不被诱惑离开真道。

2. 为基督徒原住民的灵命和信心的成长祷告。求上帝兴起属灵领袖，去带领他们的族群，成为家庭、社区及国家杰出的领袖。

3. 求上帝大大使用原住民的教会，赐给聪明智慧，为主发光作盐，接受装备去带领本族的人民，信靠独一真神耶稣基督。

4. 为原住民全民归主祷告，求上帝兴起福音使者、宣教士在他们当中工作。求圣灵大大动工，唤醒沉睡的灵魂，使人悔改归向上帝。

### Pray for the Indigenous People of Sarawak

1. Pray that the Indigenous Christians can keep their faith. May the Holy Spirit guard their hearts and minds so that they can be firm to reject sinful habits and live holy lives, may they hold on to their faith and not be tempted to leave the Truth

2. Pray for the spiritual growth of the Indigenous Christians; may they grow in faith. Pray that God will rise up spiritual leaders to lead their own people group, training them up not only to become leaders in the family or community, but also outstanding leaders of the country.

3. Pray for the Indigenous Churches: may God use the churches mightily as salt and light, may they be equipped to reach out to their own people so that many will believe in the only true God Jesus Christ.

4. Pray that all Indigenous people will turn to God; may God raise up Gospel messengers and missionaries to work amongst them; may the Holy Spirit move and awake the lost souls so that they will repent and turn to God.

### Berdoa untuk Kaum Bumiputra di Sarawak

1. Berdoa supaya kaum bumiputra Kristian dapat mengekalkan agama mereka. Semoga Roh Kudus menjaga pemikiran mereka, membuang tabiat buruk dengan hati yang teguh, menjalankan kehidupan yang suci dan tidak meninggalkan agama mereka apabila digoda.

2. Berdoa untuk perkembangan rohani dan iman kaum bumiputra Kristian. Semoga Tuhan membangkitkan pemimpin yang memiliki kerohanian yang teguh untuk memimpin kaum mereka supaya mereka akan menjadi pemimpin yang cemerlang dalam keluarga, masyarakat dan negara.

3. Berdoa supaya Tuhan menggunakan gereja kaum bumiputra, mengurniakan kebijaksanaan dan membangkitkan mereka untuk bersinar untuk Tuhan, sanggup menerima pelatihan untuk memimpin suku kaum sendiri mempercayai kepada Tuhan yang satu-satunya, iaitu Yesus Kristus.

4. Berdoa supaya semua kaum bumiputra bertadah kepada Tuhan, meminta Tuhan membangkitkan penginjil dan pemisi dalam golongan mereka. Berdoa agar Roh Kudus menyedarkan jiwa yang lemah supaya mereka bertaubat kepada Tuhan.

19<sup>th</sup> June, 2016

### 为砂拉越各族群祷告

1.为其他族群基督徒祷告。求圣灵唤醒基督徒警醒等候主的再来，并抓紧机会，借着本身圣洁的生活见证，将福音广传。

2.为我们自己在这时代本地方，能够如何为主作见证祷告。求上帝使用我们成为福音的桥梁，将未信的人带进教会，带到主前。

3.为异教徒祷告。求圣灵动工，透过各种的方式，使人看见自己的罪及走向灭亡的结局，愿意检讨自己的宗教，而选择信靠主耶稣基督。

4.为我们的教会更看重福音工作祷告，求圣灵保守及指引教会不至于陷入忙碌的陷阱，以致失去教会存在的真正的目的。

### Pray for all People Groups in Sarawak

1. Pray for Christians from all races:- may the Holy Spirit awake them to be watchful for the second coming of our Lord, may they seize all opportunities to spread the Gospel through personal testimonies.

2. Pray for ourselves; let us ponder how we can witness for Christ here and now. May God use us to be channels through which the Good News can be preached and unbelievers brought to the Lord.

3. Pray for the pagans. Pray that the Holy Spirit will work through all possible means to enable people realize their own sins and destiny to doom. May they be willing to review their beliefs and choose to believe in Jesus Christ.

4. Pray that our churches will emphasize more on evangelism. May the Holy Spirit guard and lead our churches so that we will not be caught up with busy ministries and lost the real meaning of the existence of a church.

### Berdoa untuk Setiap Kumpulan Etnik di Sarawak

1. Berdoa untuk kumpulan etnik Kristian yang lain. Berdoa Roh Kudus menyedarkan umat Kristian supaya mereka berwaspada kepada kedatangan Tuhan dan menyebarkan Injil secara luas melalui kesaksian hidup yang suci.
2. Berdoa agar kita dapat memberi kesaksian di tempat tinggal sendiri pada zaman ini. Berdoa agar Tuhan menggunakan kita sebagai media Injil untuk membawa orang yang belum mengenali Tuhan ke hadapan-Nya.
3. Berdoa Roh Kudus menyentuh hati golongan pagan agar mereka menyedari tentang dosa dan akhirat mereka melalui pelbagai cara supaya mereka sudi mengkaji agama mereka dan memilih Yesus Kristus sebagai Tuhan mereka.
4. Berdoa untuk gereja kita supaya mementingkan kerja-kerja penginjilan. Berdoa agar Roh Kudus membimbing gereja supaya tidak terjatuh ke dalam perangkap kesibukan sehingga gereja kehilangan makna-Nya yang sebenar.

26<sup>th</sup> June, 2016

### 为马来西亚祷告

1. 求圣灵感动首相和内阁，秉持爱国爱民的心治理国家。尽力施行公正公平的政策，求公义的灵在各地运行。
2. 求上帝感动全国人民羡慕拥有一个和平乐土，各族致力维持彼此间的和睦和接纳，并建立以谦卑和怜悯为基础的国家。
3. 为在软弱、贫穷、困苦当中的人民祷告。求上帝帮助他们，叫人伸出援助的手，拯救他们。为基督徒能履行社会关怀工作祷告。
4. 求上帝可怜国内许多罪恶的横行并使之揭发和受对付；求上帝改变人心，叫人民选择过良善、光明的生活，远离罪恶，爱惜生命，追求圣洁。

### Pray for Malaysia

1. Pray that the Holy Spirit will convict our Prime Minister and his Cabinet so that they can rule the country with a heart that loves the people. Pray that they will uphold justice and execute all policies fairly. May the Spirit of righteousness fill our land.
2. May God convict all Malaysians to yearn for a peaceful and harmonious land; may all Malaysians commit to maintaining the harmony and mutual acceptance between each race. May humility and compassionate be the foundation of our nation.
3. Pray for the weak, the poor and the sufferings- may God help them, and may we lend a helping hand to serve them. Pray that Christians can heed God's call for social concern.
4. May God have mercy on our country; may all the rampant crimes and evils be revealed and dealt with accordingly. May God change people's heart to choose kindness, to live in the light away from sins, to love life and to pursue holiness.

### Berdoa untuk Malaysia

1. Berdoa agar Roh Kudus menyentuh hati Perdana Menteri dan ahli-ahli Kabinet supaya mentadbir rakyat dan negara dengan kasih sayang, melaksanakan dasar dengan adil dan saksama. Berdoa supaya Roh Kebenaran bekerja di seluruh Malaysia.

2. Berdoa agar Tuhan menyentuh hati semua rakyat mengirikan tanah air yang aman dan damai. Setiap kumpulan etnik berusaha mengekalkan kesejahteraan dan persefahaman antara satu sama supaya negara kita menjadi sebagai sebuah negara yang rendah diri dan penuh kasih sayang.

3. Berdoa untuk rakyat yang lemah, miskin dan berada dalam kesusahan. Berdoa agar Tuhan membantu mereka dan menyentuh hati masyarakat untuk menghulurkan bantuan. Berdoa supaya umat Kristian akan terlibat dalam kerja-kerja sosial.

4. Berdoa supaya Tuhan mendedahkan segala kejahatan supaya tindakan akan diambil. Semoga Tuhan mengubah hati orang untuk memilih kehidupan yang suci, menghindari segala kejahatan dan menghargai nyawa.